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Ohlédnutí za uplynulými 
čtyřmi roky

Končící čtyřleté volební období bylo specifické 
tím, že lidé čelili hned dvěma neočekávaným 
událostem, se kterými se museli vyrovnat. Tou 
první byla pandemie covidu a  tou druhou válka 
na Ukrajině. Když se ohlédnu zpět, jsem pyšný na 
to, že žiji právě v  Dobřichovicích, jejichž občané 
projevili obrovskou vlnu solidarity a zároveň orga-
nizačních schopností a s oběma výzvami se vyrov-
nali se ctí a Dobřichovice byly mezi prvními městy 
jak v boji proti pandemii, tak následně při pomoci 
uprchlíkům z Ruskem napadené Ukrajiny.

V Dobřichovicích v hale BIOS tak díky iniciativě 
našich Sokolů vzniklo jedno z prvních velkokapa-
citních očkovacích center. Tamtéž pak bylo o  rok 
později zřízeno uprchlické centrum a v prostorách 
školních dílen zřídilo město sklad humanitární 
pomoci pro uprchlíky z Ukrajiny. V obou případech 
se na organizaci a pomoci podílelo i vedení města.

Bohužel však zmíněné okolnosti způsobily 
některá omezení, především u  kulturních, spor-
tovních a  společenských akcí, které jsou pro 
Dobřichovice tak typické. Sportovci nemohli 
dlouho využívat halu BIOS. Mnoho kulturních 
akcí muselo být z  důvodu protiepidemických 
opatření zrušeno.   Již tři roky jsme se neviděli 
s  našimi přáteli z  partnerské obce Villieu Loyes 
Mollon ve Francii. Doufám, že na jaře 2023 již 
nebude nic bránit tomu, aby nás francouzští 
přátelé v Dobřichovicích opět navštívili.

I přesto, že život v našem městě a vlastně na 
celém světě, zcela zásadně poznamenaly výše 
zmíněné okolnosti, probíhala v  Dobřichovicích 
nadále stavební činnost, což mě velmi těší. Jed-
noznačně největší stavební akcí uplynulého 
volebního období byla přístavba budovy prvního 
stupně ZŠ v Raisově ulici vyvolaná nutností rozší-
řit školní jídelnu. Šlo o jednu z největších investič-
ních akcí za posledních 10 let. 

Proběhla celková rekonstrukce Anglické ulice 
včetně nového veřejného osvětlení. Nový asfal-
tový povrch dostala též část Tyršovy ulice směrem 
do Letů pod Lesem a poslední část ulice Randovy, 
dokončen byl chodník mezi Dobřichovicemi 
a  Karlíkem. Kompletně rekonstruována byla 
i ulice Ke Králům a je dokončována rekonstrukce 
schodů z ul. Na Plzeňce do ul. Pod Penzionátem. 
Bylo též zrekonstruováno několik přečerpáva-
cích stanic odpadních vod, což je jakási příprava 
pro celkovou intenzifikaci dobřichovické čistírny 
odpadních vod. V rámci vodovodní infrastruktury 
došlo k  propojení vodovodních sítí Dobřichovic 
a Letů, což umožňuje oběma obcím využít zdroje 
vody ze sousední obce v  případě nenadálého 
výpadku vlastního zdroje. Město též průběžně 
investovalo do oprav svých mostů (silniční most 
dostal nový dilatační závěr), do veřejného osvět-
lení a další infrastruktury. 

Kromě výše zmíněných stavebních akcí se 
podařilo po takřka deseti letech projednávání 
schválit nový územní plán města, nebo založit 
spolu s  dalšími obcemi regionu vlastní společ-
nost na svoz odpadu Pobero.

A co nás čeká v  nadcházejícím volebním 
období? To bude samozřejmě záviset na priori-
tách, které si stanoví nové zastupitelstvo. Domní-
vám se však, že mezi hlavními prioritami by měla 
být již zmíněná intenzifikace ČOV, rekonstrukce 
dalších komunikací, jako jsou ulice Palackého, 
Francouzská či Lesní. Věřím, že nové zastupitel-
stvo dovede k  realizaci zahájený projekt stavby 
nové hasičské zbrojnice na pozemku stávajícího 
městského úřadu a  v  ulici 5. května pak bude 
postaven nový kulturní sál a radnice. Nutné inves-
tice si vyžádají i  oba naše mosty, které by měly 
dostat nový nátěr. 

V příštích čtyřech letech by v Dobřichovicích 
měly proběhnout též dvě velmi důležité sta-

vební akce, jejichž investorem není město. Život 
v Dobřichovicích však tyto stavby zcela zásadně 
ovlivní. A to jak v průběhu samotné realizace, tak 
především následně, až budou hotovy. Jedná se 
o rekonstrukci Pražské ulice, kterou bude prová-
dět Středočeský kraj a  o optimalizaci železniční 
trati. Projekt optimalizace trati vedení města od 
samého počátku bedlivě sleduje a  se Správou 
železnic jedná o  požadavcích města, které je 
třeba do projektu zahrnout. V  rámci stavby by 
tak měl mimo jiné být postaven nový podjezd do 
lokality v  Luhu, na místech stávajících železnič-
ních přejezdů by měly vzniknout podchody pro 
pěší a v úseku mezi oběma železničními přejezdy 
v  Dobřichovicích by měla být rozšířena ulice 
Tyršova a vzniknout nové řešení chodníku.

Věřím, že se v příštím volebním období podaří 
maximum ze zmíněných plánů realizovat.

Přeji vám krásný podzim.
Petr Hampl

Slovo starosty

Vracíme se k slibu, že budeme na titulních stránkách zveřejňovat historické fotografie z minulosti Dobřichovic. Díváte se na fotografii ze slavnostního otevření tehdy nového mostu přes Berounku 
na stejném místě, jako stojí dnešní ocelový obloukový most. Most byl snem našich předků, protože před jeho stavbou bylo jediným způsobem, jak se dostat z jedné strany obce na druhou, přívoz 
pod zámkem. Most byl postaven nákladem obce s příspěvkem (dnes bychom řekli „dotací“) okresu a českého místodržitelství (dnes bychom řekli státu) a z půjčky, kterou si obec tehdy vzala 
a mnoho let splácela. Stavba mostu probíhala od 15. července 1896 a most byl otevřen za rok, 18. července 1897. Byla to tehdy veliká sláva! Úprava staré fotografie Jan Neubert. 

Nová školní kuchyně i jídelna jsou modernější a prostornější

Za účasti vedení města i naší základní školy a stavebních firem byla v pondělí 5. září slavnostně otevřena 
přístavba základní školy v Raisově ulici
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Změna termínu svozu 
nebezpečného odpadu

V  předchozím čísle Informačního listu jsme při-
nesli informaci o  termínu svozu nebezpečného 
odpadu. Aktuálně jsme však nuceni termín 
změnit – tedy podzimní svoz nebezpečného 
odpadu proběhne 5. listopadu. 

Poslední svoz velkoobjemového odpadu 
vyhlášený na 17. prosince zůstává v platnosti.

Děkujeme za pochopení!
-tjmnk-

O čem jednala rada města

Od posledního vydání Informačního listu se Rada 
města Dobřichovice sešla pouze jednou, a  to 
6. 9. 2022. Starosta Petr Hampl informoval radu 
o průběhu rekonstrukce schodů na Brunšov mezi 
ulicemi Na Plzeňce a  Pod Penzionátem – práce 
bohužel nabraly další zdržení; schody jsou téměř 
hotovy a  jsou otevřeny pro chodce, ale není 
dokončeno odvodnění a nové veřejné osvětlení; 
M. Velebil má svých několik málo zaměstnanců 
na více stavbách a na urychlení prací nemá dosta-
tečnou kapacitu.

Ohledně přípravy zadání zakázky na novou 
hasičskou zbrojnici se 2. září sešel velitel hasičů 
M. Jurkovec s  Ing. arch. Hájkem kvůli upřesnění 
vnitřní dispozice hasičské zbrojnice; Ing. arch. 
Hájek nadále pracuje na projektu.

Starosta dále informoval, že město v současné 
době ubytovává už pouze jednu rodinu postiže-
nou válkou na Ukrajině, a  to v  objektu školních 
dílen; ostatní uprchlíci jsou ubytováni v rodinách 
či v  soukromých ubytovacích zařízeních (např. 
v hotelu Pod Vinicí).  

K projektu intenzifikace ČOV starosta zmínil, že 
Ing. Šinták dokončil a předal projekt pro územní 
a stavební povolení; k dalším stavbám pak doplnil, 
že přístavba školy byla dokončena a hotová a zko-
laudovaná stavba byla předána městu (v pondělí 
5. 9. proběhlo slavnostní otevření). 

Vítězem výběrového řízení na opravu komu-
nikací Raisova, Americká, Krátká a Zelená se stala 
společnost Silnice Group, s  níž byla podepsána 
smlouva – stavba by měla být zahájena do 14 dnů.

Starosta dále informoval, že na základě roz-
hodnutí rady i  zastupitelstva byly investovány 
v  odsouhlasené výši finanční prostředky města 
ke zhodnocení; starosta požádá zástupce společ-
nosti EnCor o pravidelné zprávy, které bude prů-
běžně přeposílat radním.

Starosta navrhl jmenovat Ing. Ivetu Radovnic-
kou do pozice vedoucí SÚ Dobřichovice a  rada 
tento návrh schválila. 

Radní se dále zabývali projektovou dokumen-
tací pro územní rozhodnutí a  stavební povolení 
stavby „Intenzifikace a  rozšíření ČOV Dobřicho-
vice“. V  projektové dokumentaci nebyl shledán 
žádný problém – členové rady pouze upozornili 
na skutečnost, že je do budoucna třeba brát 
v  úvahu umístění fotovoltaických panelů na 
budovy provozních objektů.

Radní dále obdrželi dokumentaci k  akci 
Obnova vodovodního přivaděče Řevnice – Dobři-
chovice, etapa 1; tyto podklady byly konzultovány 
rovněž s Ing. L. Novákem, konzultantem ČOV pro 
Dobřichovice, který k  nim neměl výhrady. Rada 
tedy pověřila starostu jednáním se společností 
AQUACONSULT o předložení dokumentace, která 
popíše možná rizika stavby, seznam potřebných 
dokumentů a aktuální právní stav akce (budou-li 
třeba povolení majitelů pozemků, stavební povo-
lení apod.).

Společnost AQUACONSULT přinesla radním 
informaci o aktualizaci cen vodného a stočného; 
od 15. 8. 2022 dochází k  navýšení ceny pro 
koncové odběratele o  11,32 %, a  to především 
z  důvodu růstu cen energií a  dalších vstupů – 
rada tuto informaci vzala na vědomí.

Na svém jednání v  červenci 2021 schválila 
rada rozpočet na zavedení vodovodního a kana-
lizačního řadu do ulice Brhlíkova; ten vznikl 
zejména na základě aktivit vlastníků chat v  této 
ulici, kteří projevili značný zájem o zavedení vodo-
vodu i kanalizace. V létě 2021 nakonec k dohodě 
zainteresovaných občanů na participaci nedošlo, 
v současnosti se však z jejich strany opět objevila 
poptávka po realizaci akce. Provozovatel vodo-
vodu a  kanalizace tedy předložil radě aktualizo-
vaný rozpočet na vybudování uvedených řadů. 
Radní pověřili tajemníka, aby požádal společnost 
AQUACONSULT o detailnější rozpoložkování roz-
počtu projektu a aby informoval žadatele z ulice 
Brhlíkova o  souhlasném stanovisku se stavbou; 
tajemník dále započne jednání se žadateli 
o možné výši jejich spoluúčasti. 

Na radu se obrátil žadatel o  prodloužení 
nájmu objektu č. e. 047 v ulici Na Vyhlídce – radní 
s prodloužením nájmu souhlasili.

V  předchozích volbách do krajských zastu-
pitelstev České republiky 2022 obdrželi členové 
volebních komisí k odměně od státu navíc i pří-
spěvek od města ve výši 1.000 Kč/osoba. Pro 
volby do zastupitelstva obce a souběžné senátní 
volby v  září a  říjnu 2022 navrhl starosta tuto 
částku navýšit na 1.500 Kč. Souběžně s  volbami 
do obecních zastupitelstev a  senátu organizuje 
město dotazníkové šetření Průzkum názorů 
občanů Dobřichovic. Dotazníky budou distribuo-
vány do schránek souběžně s hlasovacími lístky, 
ale nebudou k nim vkládány do obálek. Odměna 
za distribuci hlasovacích lístků se řídí dle MVČR 
ceníkem České pošty a aktuálně činí to 8,18 Kč za 
1 ks. Starosta navrhl roznašečům přidat za distri-
buci dotazníkového šetření odměnu 1 Kč za 1 ks 
– s oběma návrhy rada souhlasila.

Tajemník předložil radě žádost pana T. Havla 
o  možnost hostování cirkusu Mistral na louce 
u  lávky (termín bude upřesněn). Rada s  hosto-
váním tohoto artistického cirkusu souhlasila za 
podmínky uhrazení vratné kauce ve výši 10.000 
Kč a  poplatku za zábor dle znění vyhlášky č. 
2/2021 o  obecních poplatcích; v  den hostování 
cirkusu bude zároveň Městská policie Řevnice 
upozorněna na možný zvýšený výskyt nesprávně 
parkujících vozidel, zejména v ulici 5. května.  

Správce lesů ve vlastnictví města Dobřichovice 
Ing. J. Lojda předložil radě ke schválení dokument, 

Zprávy z městského úřadu

Městský úřad 
Dobřichovice 

vyhlašuje 
výběrové 

řízení na pozici 
„Referent odboru 

Stavební úřad“
(tato pozice je zařazena 

do 10. platové třídy).

Nabízíme pracovní poměr na 
dobu neurčitou, po zkušební 

době přiznání osobního 
příplatku, příp. příplatku za 

vedení, možnost občasné práce 
z domova,

příjemné pracovní prostředí, 
finanční příspěvek na 

dovolenou nebo volnočasové 
poukázky a další výhody 

sociálního fondu, 5 týdnů 
dovolené.

Více informací 
na úřední desce či stránkách 

www.dobrichovice.cz

S dotazy se obracejte na e-mail: 
tajemnik@dobrichovice.cz
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který obsahuje soubor opatření a  postupů mini-
malizujících riziko uvádění nezákonně vytěženého 
dřeva a  dřevařských výrobků z  tohoto dřeva na 
vnitřní trh. Rada se zněním dokumentu souhlasila.

V ulici Za parkem 629 se uvolnil obecní byt, 
ve kterém byla po předchozím nájemníkovi 

ubytována jedna z  uprchlických rodin. Sta-
rosta navrhl zveřejnit záměr pronájmu tohoto 
bytu a  vyzvat ke spolupráci realitní kancelář. 
Jediným hodnotícím kritériem pro zájemce 
bude cena za pronájem – radní s tímto návrhem 
souhlasili.

Radní schválili znění nájemní smlouvy se spo-
lečností CERDENT s. r. o. (MUDr. B. Jáchymová), 
která od 1. 10. 2022 převezme praxi zubní lékařky 
ve zdravotním středisku v Březové ulici.

zapsal -tjmnk-

Deskovky pro celou rodinu

V  Dobřichovickém domku otevíráme nový klub 
deskových her. Uvítáme každého, kdo má rád 
deskové hry, hledá spoluhráče nebo se snaží 
zorientovat v obrovské nabídce moderních des-
kových her. Do klubu mohou přijít děti i s rodiči, 
účast je vhodná cca od 9 let. Zahrajeme si napří-
klad Scythe, Konec věků, Kabo, Kaskádii, Cavernu, 
Krycí jména, Dunu impérium, Galaxy Trucker, 
Kemet, Marvel Champions, Ostrov Duchů a další. 

Klub se bude scházet každý čtvrtek od 17 
hodin v Dobřichovickém domku. Na setkání plá-
nujeme dvě hodiny do 19 hodin, ale je možné, že 
někdy se čas kvůli delší hře trochu protáhne.

Za vznikem klubu stojí Ondřej Balek, který 
o  sobě a  svém koníčku říká: „Živím se jako sys-
témový inL. Stupavskáženýr a  fotograf a  desko-
vými hrami se zabývám od raného školního věku. 
Poslední desetiletí sleduji deskoherní trh a  jeho 
trendy intenzivně a má stále se proměňující sbírka 
her čítá na 60 titulů. Klub zakládám, protože chci 
šířit povědomí o  moderních deskových hrách, 
a doufám, že se klub úspěšně nastartuje. Druhým 

důvodem je můj syn Jeremiáš, kterému tímto chci 
zprostředkovat spoluhráče a rozvíjet jeho zájem 
o tento koníček.“ 

L. Stupavská

Mozaika výtvarných technik

Nabídku výtvarných kroužků rozšíří výtvarnice 
Vladana Šrámková. Vladana má mnoholeté zku-
šenosti s různými výtvarnými a řemeslnými tech-
nikami, které i  vzájemně propojuje. V  současné 
době  výrobky z keramiky, dřeva, hedvábí najdete 
v  jejím ateliéru – obchůdku na Karlštejně nebo 
můžete navštívit její profil na Facebooku či na 
Fleru, kde vystupuje pod jménem Efemera. Děti 
si na kroužku budou moci vyzkoušet některé 
z  výtvarných technik, kterým se Vladana věnuje 
ve své tvorbě: řezbářství, malování na hedvábí, 
keramiku, výrobu šperků, módních doplňků 
či renovaci nábytku, suché plstění, makramé, 
dekupáž, kamenosochařství nebo kresbu do 
omítky. Budeme otevírat dva páteční kroužky, 
pro děti od třetí do páté třídy od 14:00 do 15:30 
a pro šesťáky a starší od 16:00 do 17:30.

Celou nabídku našich kroužků najdete na 
webových stránkách. Pokud je v  kroužku volno, 
můžete po domluvě s  lektorem přistoupit 
i během pololetí. Letos jsme zavedli elektronické 
přihlašování, takže se můžete zapsat z  pohodlí 
domova. Těšíme se na vaši návštěvu!

Libuše Stupavská, www.dobrichovickydomek.cz

Seminář 1. pomoci 
a prevence úrazů v Jojo 
Gymu
V  Jojo Gymu jsme zorganizovali seminář pro 
rodiče, trenéry a další zájemce na téma 1. pomoc 
a prevence úrazů. Nepříjemnost v podobě úrazu 
může někdy zaskočit každého. Jak se v takových 
situacích zachovat a také jak jim předcházet, bylo 
hlavním tématem semináře, kterého se ve dvou 
termínech zúčastnilo téměř pět desítek osob.

Seminář obsahoval teoretickou část, kdy 
se účastníci seznámili s  mechanismem vzniku 
úrazů, poranění, krvácení, popálenin, zlome-
nin, ale také stavů dušnosti, tonutí, alergické 
reakce, otravy, šoku aj. Dozvěděli se, jak poskyt-

Domácí zpravodajství
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nout první pomoc a  postiženého ošetřit. Dále 
se věnoval poskytnutí první pomoci při pode-
zření na epileptický záchvat, cévní mozkovou 
příhodu, zástavu dechu, při stavu bezvědomí 
a dalších. 

Jaké jsou zásady KPR (kardiopulmonální 
resuscitace), kdy ji použít, jak komunikovat se 
záchrannou službou? Kromě teorie si všichni 
zúčastnění vyzkoušeli nácvik nepřímé srdeční 
masáže a  umělého dýchání na resuscitační 
výcvikové figuríně. A  pravdou je, že se většina 
u  stlačování hrudníku zapotila. Během praktic-
kého nácviku si vyzkoušeli tlakový obvaz a  jiné 
obvazové techniky. Obohacením semináře 
byly lektorky osobní zkušenosti z  její praxe na 
záchranné službě a ARO, které seminář náležitě 
okořenily. 

A co vy, víte, jak zahájit KPR? Začnete 2 vdechy, 
nebo nepřímou srdeční masáží? Pokud si s odpo-
vědí nejste jisti, sledujte nás, v  tomto školním 
roce pro vás připravíme opakování. Ale také chys-
táme další přednášky na aktuální témata nejen 
z oblasti zdraví a sportu. 

Děkujeme městu Dobřichovice, který tento 
seminář finančně podpořilo.

lgra

Proměňte své strachy 
v osobní sílu!

Umět se postavit za sebe a  být schopen dávat 
hranice a říkat NE, je klíčová schopnost pro posí-
lení sebedůvěry a sebevědomí. Naše kvalita života 
a naše tělesné zdraví jsou velmi úzce spojeny se 
schopností prosazovat své zájmy a potřeby a se 
schopností chránit se a dávat hranice.

Pokud i vy pociťujete v této oblasti nejistotu, 
přijďte si vyzkoušet zajímavý terapeutický přístup 
s názvem Kung – fu terapie.

Jedná se o propojení technik bojového umění 
a  procesově orientované psychologie. Otevírá 
příležitost setkat se se svojí osobní silou a  jejími 
tělesnými projevy. Přináší techniky, které akti-
vují naše hluboké zdroje síly pro schopnost čelit 
nátlaku a  bránit se. Vytváří prostor pro trénink 

různých druhů reakcí potřebných pro ochranu 
sebe sama a schopnosti umět se postavit za sebe 
a své zájmy.

Při cvičení technik bojového umění se pro-
jevují vzorce chování pocházející z  individuální 
historie, společenských předsudků a  také naše 
hluboké prehistorické instinkty pro přežití. Tyto 
vzorce se projevují signály v  pohybu, gestech, 
pocitech a  emocích. Pokud tyto signály zkou-
máme a  rozvíjíme, docházíme k  uvědomění 
o  našich vnitřních přesvědčeních. Zároveň akti-
vujeme nové zdroje síly a nové vzorce. Tyto nové 
zážitky rozšiřují naše schopnosti reakcí a posilují 
naši sebedůvěru a sebevědomí.

Seminář je určený pro odborníky i  širokou 
veřejnost, pro všechny, kteří chtějí získat přístup 
ke své osobní síle a dobře ji používat ke zvládání 
konfliktů.

Seminář se koná 8. října v  prostorách Centra 
komplexní péče Dobřichovice a  vede ho Mgr. 
Marek Šmejkal.

Mgr. Kateřina Šestáková, CKP Dobřichovice 
www.ckp-dobrichovice.cz

Dobřichovické vinařské 
slavnosti oslavily 20 let své 
existence
V roce 2003 uspořádalo naše město první ročník 
Dobřichovických vinařských slavností. Myšlenka 
založení této tradice přišla tehdy od Michaela 
Pánka tehdejšího starosty města a  Petra Marka 
z  Českého archivu Vín. Samotným vinařským 
slavnostem předcházela soutěž vín Vinař roku, 
které se účastnili vinaři z Čech a Moravy. Hodno-
tící komise se skládala z profesionálních českých 
a  zahraničních sommelierů a  celou soutěž zaš-
titovala společnost Český archiv vín, která od 
roku 2008 tuto soutěž pořádá v  prestižních 
prostorách pražského Žofína za mediální účasti 
České televize, Radiožurnálu a  Deníku. Hlavními 
současnými partnery jsou Makro, Hobra Školník 
a Braunauer. 

Naše město se každoročně snaží samotné 
slavnosti obohatit o  kvalitní doprovodný 
program. Vína zde prezentují prestižní vinařství 
s  rodinnou  tradicí, která se často také účastní 
samotné soutěže Vinař roku. Na hlavním pódiu 
a  na přilehlém soukromém ostrově se pořádají 
koncerty a  u řeky pod zámkem je každoročně 
připraven program pro děti. Prostory křižovnic-
kého zámku jsou před vinařskými slavnostmi 
otevřeny také pro sponzory a  pro lidi, kteří se 
zasloužili o  zvelebení našeho města. Letošní 
raut pro ně připravil Jaromír Horáček a hudební 
program hlavní organizátor Adam Langr a  Roc-
kovrat společně s  Andreou Kudrnovou, organi-
zátorkou kulturních akcí v Dobřichovicích. Město 
Dobřichovice si velmi váží všech, kteří město 
podporují a  podílejí se také na finančních pří-
spěvcích samotných vinařských slavností. Letoš-
ním generálním partnerem se stala společnost 
Vivastav s.r.o., jejímž jednateli jsou Ing. Ondřej 
Vilhum a Martin Truhlář. Dobřichovice dále děkují 

Zajímavosti

Na jubilejních 20. vinařských slavnostech vládla pohoda. 3x foto Andrea Kudrnová.

Po soumraku došlo i na tradiční tanecSe skleničkou v ruce sledujeme program na pódiu
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společnosti Dob-Invest, firmě Aukredit,   Area, 
Atip, Avers a Stavitelství Řehoř za jejich velkorysé 
finanční příspěvky a všem ostatním, kteří přispěli 
také nemalými částkami. 

AK 

Péče o pánevní dno 
a moudrost tradiční čínské 
mediciny
Pro velký zájem žen vypisuji nový termín kurzu 
Ženské pánevní dno a  ledviny, i  tentokrát platí 
možnost zvýhodněné ceny pro ženy z Dobřicho-
vic a seniorky.

Srdečně vás zvu na základní kurz pro spoko-
jený život v ženském těle. Jeho součástí je cvičení, 
umění relaxovat, praktické tipy pro všední dne 
a také příjemný čas jen pro Vás (včetně aromate-
rapeutické péče). Mým speciálním hostem bude 
PhDr. Tatjana Marešová, uznávaná terapeutka 
tradiční čínské medicíny, specialistka na gyneko-
logické zdraví.

Kurz je vhodný pro ženy každého věku, které 
potřebují zpevnit pánevní dno, předejít inkon-
tinenci,  zmírnit menstruační potíže, zharmo-
nizovat hormonální systém či mít více životní 
energie.  Živý kurz Ženské pánevní dno s  Ivetou 
Kučerovou, zkušenou lektorkou metody 3x3 pro 
péči o  pánevní dno v  souvislostech celého těla, 
emocí a ženské moudrosti se uskuteční v neděli 
2. října 2022 v  tanečním sále  Dobřichovického 
domku, od 10 do 18 hodin.

Víc podrobností najdete tady:  online.ziva-
radost.cz/panev,  www.zivaradost.cz. Občanky 
Dobřichovic a  seniorky mohou požádat o  zvý-
hodněnou cenu, do vyčerpání grantu.  

Těším se na Vás na kurzu či při osobní konzul-
taci.

Mgr. Iveta Kučerová,  
iveta@zivaradost.cz, Živá radost

Angličtina pro děti 
i dospělé v Dodo

Od konce září opět nabízíme v  Dobřichovickém 
domku kurzy angličtiny pro dospělé i  děti. Rádi 
přivítáme nové zájemce!

AJ hrou a písničkou pro děti
 Úterý 13.15 – 14.15 začátečníci – 1. – 2. třída
 Úterý 14.40 – 15.40 mírně pokročilí – 3. – 4. 

třída
Za pomoci interaktivních cvičení, písniček, 

básniček, herních aktivit, sledování videí a  čtení 
se děti seznámí se základní slovní zásobou a jed-
noduchými větami, čímž snadněji a  přirozeně 
objeví nový jazyk. Máme zkušenosti s  výukou 
přes internet.

Převádění dětí ze školní družiny do DoDo 
a zpět zajištěno.

Angličtina pro dospělé
 úterý 18.30 – 19.45 AJ konverzace středně 

pokročilí – nově
 čtvrtek 10.00 – 11.15 středně pokročilí I
 pátek 9.00 – 10.15 mírně pokročilí I
 pátek 10.30 – 11.45 mírně pokročilí II

(římská číslice u  kurzů označuje přibližný 
stupeň pokročilosti, případné drobné časové 
změny v rozvrhu možné po dohodě)

Výuka probíhá v  malých skupinkách. Učební 
texty s  poslechy jsou doplňovány aktuálními 
internetovými materiály v  angličtině s  mož-
ností pravidelného sledování vybraných videí. 
V  případě potřeby je možnost výuky přes inter-
net. Vždy můžete počítat s  ukázkovou lekcí 
zdarma. Cena kurzu cca 140 Kč za 75 min.

Více informací na: https://www.dobrichovic-
kydomek.cz/ nebo tel. 776 028 441.

Atletický sektor na 
sokolovně

Počátkem léta se atleti z místního oddílu pustili 
do náročného úkolu a začali budovat sektor pro 
hody a  vrhy. Po zemních úpravách a  přesazení 
3 stromů se uvnitř podkovy vedle fotbalového 

hřiště zcela změnil povrch. Trávník byl nahrazen 
tartanovými rozběžišti, vrhačskými kruhy a  byl 
doplněn o  ochrannou klec, včetně osvětlení. 
Prostor směrem k provozní budově fotbalistů byl 
vyčištěn, srovnán a  na svém konci u  průchodu 
na hřiště opatřen mantinelem a ochrannou sítí. 
V  nejbližších dnech by měl být zprovozněn. 
Podmínky pro atletiku se tím v  Dobřichovicích 
nesmírně vylepší zejména dětem, které tvoří 
základ oddílu a je jich opravdu požehnaně. Velký 
dík patří vedoucím oddílu pánům Vodičkovi 
a  Sirotkovi, bez jejich nasazení a  práce by nic 
nebylo. Mohu prozradit, že teď by na řadě měla 
být rekonstrukce atletické dráhy kolem hřiště na 
kopanou. Pevně věříme, že se podaří najít zdroj 
financování a  že tartanová dráha není jenom 
letitým snem, ale reálným cílem.

JG

V areálu Sokola vznikl zcela nový sektor pro vrhy a hody

Hala Bios s novou střechou i venkovním kabátem. 3x foto J. Čermák
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Oprava haly BIOS

V  záplavě zpráv o  zvyšujících se cenách energií, 
inflaci, snižování životní úrovně a nejisté budouc-
nosti bych chtěl přinést něco veselejšího. Dobré 
zprávy se letos již poněkolikáté týkají sportovního 
areálu TJ Sokol. Po několika dílčích opravách přišla 
počátkem léta instalace nové automatické závlahy 
fotbalového hřiště a  nyní se můžeme pochlubit 
ještě významnějšími změnami. Nově je opravena 
střecha na hale BIOS, když o otevření atletického 
sektoru v areálu píšeme na jiném místě. 

Peníze na rekonstrukci střechy se Sokolům 
podařilo získat po mnoha letech ve formě dotace 
od Národní sportovní agentury. Investice za 5,5 
mil. Kč byla realizována během léta, ještě částečně 
za provozu uprchlického centra. Jednodušší část 
opravy se týkala části se sportovní halou, kde byl 
položen nový povrch se zateplením a příslušnými 
klempířskými prvky. Výrazně složitější pak byla 
oprava střechy nad nižší částí budovy. Stávající 
střecha, včetně nosných částí, musela být odstra-
něna, zejména proto že dřevěné prvky již držely 
pohromadě vinou dlouhodobého zatékání jen 
tak-tak. Při odstraňování střechy se podařilo nalézt 
odpověď na otázku, proč nad šatnami nezůstává 
v zimě sníh. Původní tepelná izolace se snad ani 
nedá nazvat izolací. Nad stropní konstrukcí byly 
jen poházeny nepravidelné chuchvalce odporné 
a  znehodnocené skelné vaty, jejichž izolační 
schopnost se musela blížit nule. Jen pro vysvětle-
nou – hala BIOS se stavěla v 80. letech minulého 
století v  rámci tehdejší akce Z  – tedy s  velkým 
podílem svépomocných prací. Stavba se vlekla 
neúměrně dlouho, materiál byl skladován na hro-
madách vedle haly, pršelo a sněžilo do něj a  tak 
objevený nedostatek ani příliš nepřekvapil. 

S  novou střechou nižší části přišlo i  její 
moderní a  dokonalé zateplení, které již mimo 
dotační práce ještě podpořila výměna oken 
a kompletní zateplení pláště restaurace a zázemí 
haly, včetně nové fasády.

Zcela mimo plán pak byly opraveny stropy 
a stěny v restauraci, v recepci u hlavního vchodu 
a ve vstupní chodbě. A to zejména proto, že během 
odkrytí části spodní střechy přišel přívalový déšť 
a uvedené prostory byly doslova vypláchnuté.

Poslední změnou je oprava podlahy ve spor-
tovní hale. Zatímco očkování přežila podlaha 
téměř bez úhony, umístění těžkých lůžek 
a postelí využívaných v čase uprchlického centra 
zanechalo nevratná poškození, která musela být 
odstraněna. Díky tomu mohlo vedení Sokola rea-
govat i  na kritické připomínky některých oddílů 
stran nevhodné barevné kombinace a  nově má 
tedy podlaha i nové a odsouhlasené barvy.

Školní děti, Sokolové i  ostatní sportovci tak 
budou moci od podzimu začít využívat vše 
v novém kabátě. Nic z toho se ale neobjevilo SAMO. 
Za tím vším stojí zejména ohromné úsilí sokolského 
starosty Jaroslava Čermáka a lidí kolem něho. 

Na opravy byly využity finance z  dotace 
poskytnuté Národní sportovní agenturou, vlastní 
zdroje TJ Sokol jako povinná spoluúčast, podpora 
Městského úřadu Dobřichovice, peníze z  pojiš-
ťovny po proplacené pojistné události a v nepo-
slední řadě také peníze, které TJ Sokol získala díky 
provozu očkovacího centra. 

JG

Hala Bios v novém
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Sport

Tenisové kempy v TJ Sokol 
Dobřichovice

Prázdniny jsou již nenávratně pryč a  o slovo 
se hlásí zima. Máme za sebou tři prázdninové 
kempy – dva již tradiční a jeden zcela nový, který 
jsme připravili pro užší výběr starších hráčů, aby 
se vzájemně stmelili a  netrávili spolu čas jen na 
kurtech či v posilovně.

Tento rok jsme se na kempech kromě kaž-
dodenního tenisu a cvičení odebrali do bájného 
Západozemí George R. R. Martina, kde se po celý 
týden střetávaly rody Baratheonů, Lannisterů, 
Starků a  Greyjoyů v  boji o  korunu, moc i  slávu. 
Vítězně z celého klání vyšli nakonec zcela domi-
nantním způsobem Baratheoni, kteří nedali 
ostatním šanci. Po tenisové stránce kempy při-
nesly napínavou podívanou a kvalitní hru! I letos 
jsme nadělili mnoho pohárů a  hodnotných cen 
ve všech věkových kategoriích a  řada účastníků 
turnaje nás překvapila svou bojovností a  nad-
standardními výkony. Kempy se nesly v dobrém 
duchu a  utekly díky hladkému průběhu velmi 
rychle.

Od 5. září již opět poctivě trénujeme. Rozvrh 
pro další školní rok je hotový, ale jako každý rok 
děláme nábor nových členů: nabíráme nové 
tenisty a  tenistky do tenisové školičky ve věku 
4 – 6 let. Tréninky probíhají hravým a zábavným 
stylem, díky kterému se děti s tenisem postupně 
seznamují bez rizika přetížení a pracují především 
na svém všeobecném pohybovém rozvoji. Dále 
přijímáme i starší či pokročilejší hráče, kteří mají 
zájem o  tenis společně s  holistickým přístupem 
k fitness. Lekce povedou zkušení trenéři, kteří děti 
dokáží nadchnout pro pohyb.

Pro více informací navštivte náš web:  www.
msgem.cz

JM

Volejbalová sezóna 
2022/2023 zahájila

Zatím hrála pouze družstva II. třídy krajského 
přeboru:  

Ženy B porazily Králův Dvůr 3:0 a 3:1 a Mníšek 
3:0 a 3:1

C mužů prohrálo v Kr. Dvoře 2x 3:0, s Mníškem 
doma hráli 0:3 a 3:1. Ostatní družstva čekají v září 
a říjnu následující domácí zápasy: 

Muži A – I. liga  Český pohár 17. 9.
21. 10. proti MFF UK, 22.10 proti Hradci 

Králové

Ženy A  I. Liga   23. 9. a 24. 9. s Hronovem, 14. 
a 15. 9. s Královým Polem

Český pohár sehrají 17. 9.  v Hradci Králové.
Muži B – 15. 10. 2022 s Mělníkem. 
Přípravné utkání sehrály ženy A  – juniorky 

Olymp, 16. 9. v  hale na Olympu. Přinášíme 
fotografii nově utvořeného družstva s  trenérem 
M. Palinkem. Vzhledem k tomu, že 2 hráčky chybí, 
popisku zatím neuvádíme.

Přejeme všem družstvům hodně úspěchů 
v nastávající sezóně a hodně hráčské pohody. 

Za HgS Ivanka Caldová 

Nově utvořené družstvo žen s trenérem M. Palinkem a vedoucí I. Caldovou

Tenisový kemp Sokola Dobřichovice

Kultura u nás i v okolí
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Kulturní centrum vás zve 

13. října od 19:30 do pivnice U věže na večer plný 
šansonů v podání Zlatky Bartoškové 

V Dobřichovicích lidé rádi navštěvují koncerty 
nejrůznějších hudebních žánrů a na říjen pro Vás 
připravujeme po delší době šansonový večer. 
Zpěvačka Zlatka Bartošková začínala hudební 
kariéru v  orchestru Ladislava Bareše v  Liberci 
a orchestru Československé televize s dirigentem 
Václavem Zahradníkem. Spolupracovala také 
s Ostravským rozhlasovým orchestrem a Armád-
ním uměleckým souborem.

Svým nezaměnitelným projevem je zřejmě 
jednou z  nejosobitějších interpretek součas-
ného šansonu. Na kost prožitou interpretací 
a obrovskou energií, které vkládá do svých písní, 
rozeznívá prostory pražských i  mimopražských 
klubů a publikum, které v jejích písních potkává 
své vlastní radosti i bolesti, dýchá s ní.

V současnosti se věnuje zejména šansonu 
a  každý měsíc koncertuje v  kavárně Činoher-
ního klubu Praha a  kavárně Dejvického divadla 
v  Praze. V  Praze i  mimo Prahu vystupuje se 
sólovým recitálem, v programu „Život je šanson“, 
s  podtitulem večer šansonů a  povídání o  životě 
a lásce k profesi, v němž spojuje šansony s rozho-
vory s osobnostmi nejrůznějších profesí, kterými 
například byli fotograf Robert Vano, herec a muzi-
kant Jan Jiráň, jaderná fyzička Dana Drábová, 
neurochirurg Vladimír Beneš, režisérka Helena 
Třeštíková, nebo výtvarnice Emma Srncová.

V  Kavárně U  stromečku na pražské Zbraslavi 
uvádí pravidelné komorní hudební večery, ve 
kterých představuje nejen svoji tvorbu, ale nabízí 
zbraslavskému publiku širokou paletu hudebních 
žánrů a  stylů. Vstupenky na koncert v Dobřicho-
vicích budou opět v  předprodeji v  místním Info-
centru a  v  knihovně. Těšíme se na Vás, bude to 
příjemný večer.

AK

Vyprodaný koncert Luboše Pospíšila 15. září na 
zámku se setkal s velkým diváckým aplausem.

Kultura u nás i v okolí

17. ročník European 
athletics kids games 2022 
v Brně – byli jsme při tom!

Každý rok, na začátku září, se koná v Brně na sta-
dionu VUT, velkolepá mezinárodní sportovní akce 
s  názvem European athletics kids games. Jedná 
se o atletické klání, kterého se v tomto roce mohli 
zúčastnit atleti a  atletky narození v  roce 2007, 
2008, 2009, 2010, 2011. Během třídenního konání 
se na stadionu sešlo více než 1.700 dětí z  15 
evropských zemí. Atleti ASK DIPOLI zde nemohli 
samozřejmě chybět.

Nezapomenutelnou podívanou je vždy slav-
nostní zahájení, kdy součástí ceremoniálu je 
průvod všech klubů z jednotlivých států s něko-
lika zástupci z řad sportovců. Obvykle následuje 
koncert, ohnivá show a závěr večera patří ohňo-
stroji. Naši atleti v  Brně předvedli neuvěřitelné 

sportovní výkony, a mnozí z nich odjeli s vylepše-
nými osobními rekordy. Největším úspěchem je 
stříbro za druhé místo ve štafetě 4 x 300m mix ve 
složení Anna Šimková, Amélie Klajmonová, Josef 
Hlavička a  Karel Půbal. Naši atleti běželi hned 
v  prvním rozběhu, ve kterém zvítězili. Bylo pak 
velmi napínavé sledovat dalších šest rozběhů, 
atleti se však udrželi na medailové pozici, před-
běhl je jen silný kvartet z  Polska. Je však třeba 
dodat, že naše štafeta byla jedinou z ČR v první 
šestce celkového pořadí štafet na 4 x 300m.

Dále jsme vybojovali celkem čtyři „brambo-
rová“ umístění. Je to sice „smůla“, ale díky těmto 
umístěním, na dosah od cenných medailí, hodno-
tíme tuto účast na EKAG zatím jako nejúspěšnější 
(letos jsme se účastnili teprve po třetí).

O jedno 4. místo se zasloužila Emily Hanley 
v  běhu na 1500m s  úžasným finišem, kdy před-
běhla další soupeřky. Další 4. místo si vybojoval 
v  běhu na 800m Kuba Pietrula , který doběhl 
první ve svém rozběhu, avšak po následujícím 

nejrychlejším rozběhu skončil nakonec čtvrtý. 
Markéta Hokrová se v  posledním pokusu hodu 
míčkem vyšvihla na čtvrtou pozici, a to díky o 5 
metrů překonanému osobnímu rekordu. Umís-
tění a  výkon Markétky byl zároveň největším 
„překvapením“ celé soutěže! Další úžasný výkon 
předvedla Adéla Houdková ve skoku vysokém, ve 
kterém si osobním rekordem, vylepšeným o  13 
cm, skočila pro 138 cm a získala také pomyslnou 
„bramboru“. Odvezli jsme si však i  dvě neuvěři-
telná pátá místa – sprinterka Eliška Doubková (v 
běhu na 60m) a  Helena Kahle v  hodu oštěpem. 
Helča si posledním hodem vytvořila nový osobní 
rekord 36.28m a umístila se na celkovém 5. místě 
ve velmi silné soutěži oštěpařek.

Obrovská gratulace patří všem atletům, 
všichni šli do závodů naplno. U  disciplín roz-
hodně nechyběla správná závodní atmosféra 
a vzájemná podpora.

Níže se podívejte na umístění v TOP 10:
HŠ

2. místo Šimková, Klajmonová, Hlavička, Půbal 2:43.76 min 4x300 m mix

4. místo Markéta Hokrová (2011) 36.12 m hod míčkem

4. místo Emily Hanley (2008) 5:10.61 min 1500 m

4. místo Jakub Pietrula (2009) 2:13.20 min 800 m

4. místo Adéla Houdková (2010) 138 cm skok vysoký

5. místo Eliška Doubková (2011) 8.80 s 60 m

5. místo Helena Kahle (2007) 36.28 m hod oštěpem

6. místo Amélie Klajmonová (2007) 4:54.51 min 1500 m

6. místo Adéla Houdková (2010) 48.09 m hod míčkem

8. místo Lukáš Babáček (2009) 31.51 m hod oštěpem

8. místo Pavel Hanč (2008) 10.86 m koule

8. místo Hana Ambrožová (2009) 30.25 m hod oštěpem

10. místo Antonín Kysilka (2009) 27.91 m hod oštěpem

10. místo Adam Rubeš (2007) 11.03 m koule

10. místo Josefína Šebková (2010) 42.54 m hod míčkem

10. místo Houdková, Doubková, Šebková, Karasová 32.85 s 4x60 m
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Dobřichovická 
kultura v říjnu 
2022
Výstavy
Křižovnický zámek 
otevřeno denně 9-21 h

Úterý 20. září – pátek 30. září 
Prodejní výstava tvorby  
klientů Náruče
Pořádá Náruč z. s. ve spolupráci  
s KC Dobřichovice 
Výstavní sál je otevřen denně  
od 9 h do 21 h. 

Sobota 1.  – pondělí 31. října 
Naše Dobřichovice včera, dnes 
a zítra – 20 let od povodní 2002
Autoři výstavy: Radka Alexy a Společně 
pro Dobřichovice, fotografie jsou 
z archivu Města Dobřichovice (pro velký 
zájem jsme výstavu prodloužili).

Další kulturní akce
Sobota 1. října, 8 h – 12 h  
pod lípou u zámku
Farmářský trh

Pořádá Město Dobřichovice

Čtvrtek 13. října od 19:30 na 
zámku U věže 
Šansonový večer se Zlatkou 
Bartoškovou

Která zpívá výhradně vlastní repertoár 
a píší pro ni současní čeští textaři, 
básníci a skladatelé, jako například 
Ondřej Suchý, Jarmila Hannah 
Čermáková, Petr Ožana, nebo Jiří Toufar. 
Předprodej vstupenek v Infocentru. 
Vstupné 200,- Kč.   
Pořádá: Kulturní centrum Dobřichovice

Sobota 15. října, 8 h – 12 h  
pod lípou u zámku
Farmářský trh

Pořádá Město Dobřichovice
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Filharmoniště 
pro nejmenší děti: 
Duo Beautiful Strings  
(harfa a housle)
V listopadu plánujeme první zkušební koncert pro 
nejmenší děti s rodiči. Koncert potrvá přibližně 45 
minut a nikdo neočekává, že děti budou po dobu 
hraní zcela potichu. Děti s maminkami si mohou 
sednout na pohodlné deky, polštáře, které pro 
vás připravíme. Koncert se uskuteční v  prosto-
rách předem vytopeného zámku, a  pokud se 
akce setká s  Vaším zájmem, rádi uspořádáme 
další koncerty. Na neděli 20. listopadu jsme 
vybrali vystoupení houslistky Moniky Urbanové 
a  harfistky Hedviky Mousa Bacha. Toto hudební 
duo Beautiful Strings vystupuje již deset let na 
prestižních českých pódiích i  festivalech. Děti 
jejich koncerty milují a Monika s Hedvikou pro ně 
rády hrají. Na programu koncertu budou Zima A. 
Vivaldiho, Pohádka J. Suka, Dívka s vlasy jako len 
C. Debussyho, Preludium a allegro G. Pugnaniho 
a  mnohé další. Účastníci si mohou přinést deky 
i  vlastní, dále doporučujeme občerstvení i  tiché 
hračky. Sál pro ně bude otevřen půl hodiny před 
představením, aby se stihli uvelebit. Vstupenky 
na koncert budou stát 210 Kč pro dospěláky a 60 
Kč pro děti a  budou v  předprodeji přes goout.
cz, v  dobřichovickém Infocentru a  v knihovně. 
V  případě volných míst také na místě. Plakát 
s  detailními informacemi uveřejníme v  příštím 
čísle zpravodaje a na sociálních sítích.

AK

LETY

Drakiáda u srubu
7. října od 16.30 hod. u srubu na hrázi, Lety 

Garage Sale v Letech
8. října od 10.00 hod. v ul. na Pěšince, Lety 
Prodejte, co, už nepotřebujete nebo naopak 
ulovte, co vám doma chybí. O občerstvení se opět 
postará Food truck Dobrá naděje. Přestřižením pásky byla otevřena nová škola v Letech

Neděle 23. října od 16:00 
na zámku v 1. patře  
Mlynářská pohádka

(Hraje divadlo Kukadlo Jeremiáše 
Polcara). Pohádka s klasickými 
postavami folklóru českého venkova: 
mlynářem, jeho dcerou Haničkou, 
Kašpárkem a Honzou, vodníkem, 
čertem a princem ze zámku. Příběh 
s laskavým humorem porovnává dobro 
a zlo, ukazuje, že za selháním, nemusí 
být vždy špatný úmysl a že přátelství 
a láska vždy nad zlem zvítězí. Příběh 
je doprovázen písničkami a hrou na 
kytaru. 
Vstupenky zakoupíte na místě, vstupné 
80,- Kč. 
Pořádá: kulturní centrum Dobřichovice
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Český malíř František Kupka v podání lektorky 
NG Praha Mgr. Moniky Sybolové
19. října od 17 hod. školní jídelna ZŠ Lety, Karl-
štejnská 571 
Přednáška Mgr. Moniky Sybolové se bude tento-
krát věnovat českému malíři Františku Kupkovi 
a  jeho významu v  kontextu českého umění 
konce 19. až poloviny 20. století. Uplynulo 150 let 
od  umělcova narození a  sto deset let od  vytvo-
ření jeho nejvýznamnějšího a  přelomového díla 
nazvaného Dvoubarevná fuga!

Žádné jiné jméno českého původu 
nerezonuje ve  světě v  rámci moderního umění 
tak silně jako František Kupka (1871 – 1957). 
Jeden z  nejvýznamnějších malířů minulého 
století, celosvětově oceňovaný a  doma téměř 
přesto neznámý, dnes patří k  autorům, jejichž 
díla trhají rekordy aukčních síní. Důvod je prostý: 
Abstraktní umění představuje jedno z  klíčo-
vých témat dějin umění 20.  století a  František 
Kupka patří k jeho zakladatelům. Jeho Amorfa – 
Dvoubarevná fuga, kterou vystavil mezi kubisty 
na  Podzimním salonu v  roce 1912, se  stala 
výsledkem dlouhodobého směřování od  kon-
krétní k  nepředmětné malbě a daleko předstihla 
pozdější vývoj abstrakce.

Srdečně zveme na přednášku.
Marie Holečková

Otevření letovské školy bylo pestřejší, než 
jsme čekali 
Den před zahájením školního roku zažili nejen 
Letovští velice pestré otevření nové Základní 
školy v  Letech. Děti mohly vyhrát medaile 
v  běžeckých závodech pod taktovkou  Tomáše 
Slavaty a  Josefa Svobody, vyzkoušet gymnas-
tiku a  parkur s  Jojogymem, zdolávat překážky 
s Demisportem, udržet rovnováhu na dřevěných 
houpadlech Baavi, tvořit v  rozmanitých dílnách 
letovské školky, objevit angličtinu s  rodilým 
mluvčím, poslechnout si místní kapely i  mladé 
akordeonisty, čarovat s kouzelníkem Jakubem či 
nechat si malovat na obličej a  třeba i vyhrát  let 
horkovzdušným balonem. V rámci benefice lidé 
přispěli na dovybavení nováčka našeho základ-
ního školství.  Mnoho úspěchů mu popřála mís-
topředsedkyně parlamentu paní Věra Kovářová 
a  hejtmanka Středočeského kraje paní Petra 
Pecková, které spolu se starostkou obce Lety 
Bárou Tesařovou, ředitelkou školy Romanou 
Šindlářovou, místostarostkou obce Markétou 
Huplíkovou, architektem Ondřejem Tučkem 
a  generálním ředitelem stavební firmy Konsit 
Pavlem Polcarem, radním pro vzdělání a  sport 
Středočeského kraje Milanem Váchou i  staveb-
ním dozorem Vladimírem Maxou přestřihli slav-
nostní pásku.  

Zástupci náčelnictva dospělých skautů 
a  junáka dojali publikum, když ředitelce letov-
ské školy nečekaně předali obraz  A. B. Svojsíka, 
zakladatele skautingu, jehož jméno a  hodnoty 
nová škola nese. Velký zájem vzbudila samotná 
prohlídka nových a  moderních prostor školy. 
Moderátor Radiožurnálu Petr Král skvěle prová-
zel celým odpolednem až do závěrečných tónů 
kapely Five Foxies, kdy se rozcházeli poslední 
účastníci naplněni nesčetnými dojmy a  zvěda-
vosti, jak se bude nové škole dařit. Přejme jí jen 
to nejlepší. 

M. Huplíková

ŘEVNICE

Kulturní akce spolku Náruč v  Modrém 
domečku náměstí Jiřího z  Poděbrad 3, Řevnice. 
www.os.naruc.cz
Otevírací doba galerie i  kavárny je v  úterý – 
sobota 9 – 19 hodin, v  neděli 11-18 hodin, 
v pondělí je zavřeno.

Městské kulturní centrum Řevnice
Veronika Stará, 725-852815, kultura@revnice.cz

Program Bio Řevnice – říjen 2022
Více na www.kinorevnice.cz
vstupné 140 Kč, není-li uvedeno jinak

ČERNOŠICE

Odbor kultury MěÚ Černošice
Tel: 251641116 nebo 602-200817, mail: kultura@
mestocernosice. http://www. mestocernosice.cz

ZVA-12-28
V roce 2022 uplynulo 32 let od vzniku kapely 
a  jejího prvního koncertu. Sestavu kapely tvoří 
tým, který obklopuje zakladatele, lídra, originál-
ního autora skladeb, kytaristu a zpěváka Norberta 
Červenáka. Svérázný band má na svém kontě 
tato autorská alba: Hrubá múka (2005), Za fúzy 
ma poťahaj (2007), Z ruky zobať (2010) a Šibenica 
frajerka (2015). Ze všech těchto nahrávek dýchá 
živelná bluesová reflexe běžného života. Kapela 
se výrazně vymyká klasickému bluesovému klišé. 
V  jejím hudebním jazyce naleznete i  prvky čer-
pající ze slovenského folklóru. Texty Norberta 
Červenáka píše sám život. Vyznačují se typickým 
zvolenským jazykovým koloritem a  samozřejmě 
smyslem pro humor. Podle iDNES.cz si „kapela 
vytvořila absolutně vlastní styl, nemusí nikomu 
nic dokazovat“. K  albu Z  ruky zobať se v  titulku 
recenze píše: „Životní průšvihy obrací ZVA 12-28 
BAND ve svůj prospěch“. Ironie a  hlavně sebe-
ironie patří totiž k  hlavním esencím textů této 
výborné slovenské kapely. Srdečně zveme ve 
čtvrtek 6. 10 od 20.00 do Černošického Club 
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Prodám 7x pozemky 
ve středních Čechách u zástavby 

s přístupem od 100 Kč/m2.
Např. 2800 m2 u Úval, 300 Kč/m2, 
3000 m2 u Všechrom, 300 Kč/m2, 

16.000 m2 u Kamenice, 300 Kč/m2,
6000 m2 u Hořovic, 250Kč/m2,  

4,3 ha u Čáslavi 100 Kč/m2.  
Vše zatím nestavební.  

Tel. 603-442474.

Kina. Jejich listopadové pražské koncerty jsou 
již vyprodané tak pozvěme Pražáky do Černošic. 
Vstupné v  předprodeji na smsticket 230 Kč na 
místě 250 Kč. Více informací najdete na http://
www.zva12-28band.sk/sk/band/

Pavel Blaženín 

Eniesa pokřtí v Club Kinu své páté CD 
Eniesa alias Sandra Urbančíková je slovenská 
zpěvačka a  multiinstrumentalistka. Na pódiu ji 
většinou uvidíte zpívat s  kytarou, ale někdy i  se 
santurem, nebo jinými nástroji. Kromě vlast-
ních skladeb, vytváří také hudbu pro divadelní, 
taneční a multižánrové představení, také hudbu 
do filmů. Její první dvě alba 333 To Nusein 
a  DomoRaj vznikla v  Bratislavě. Za vytvořením 
třetího s  názvem Meet Blue Animal se vrátila 
do svých rodných Košic, kde na něm spolupra-
covala s  Pavlem Jeňem (IMT Smile, Cha Bud!), 
členem kapely Eniesa & Le´Murs. V  roce 2017 
se Eniesa objevila i  na sólovém albu Franty 
Černého z  kapely Čechomor, z  čehož vznikl 
nápad na vytvoření společného alba. Toto album 
s  názvem JABLKO vyšlo na světlo světa 20. 02. 
2020. A  protože každá ze skladeb nese zvláštní 
příběh, každá vlastní svůj osobní videoklip, díky 
čemuž se z JABLKA stává jedinečný českosloven-
ský hudební video projekt. V  rámci červnového 
turné zazářila mj. na festivalu Folkový kolotoč 
v  Ostravě, kde vystupovala s  kapelou na hlavní 
venkovní scéně v  hlavní čase mezi AG Flekem, 
Hradišťanem. Křest jejího pátého alba s názvem 
ARYA´s, se uskuteční ve čtvrtek 13. 10 od 20.00 
v  černošickém Club Kině. Na tomto CD, hraje 
například Luboš Malina, Bill Barrett a  vokály 
v jedné písničce nazpíval i americký rocker Aaron 
Brooks. V  Černošicích doprovodí Eniesu Andrej 
Karlik na basovou kytaru a Adrián Polovka na bicí. 
Vstupné v  předprodeji na www.smsticket.cz za 
200 Kč na místě pak za 250 Kč.

Pavel Blaženín 

Slávek Janoušek s kapelou
Slávek Janoušek je písničkář známý folkovému 
publiku už od poloviny 80. let. Je autorem řady 
výrazných písní, které dodnes znějí na jeho kon-

ZVA 12-28 / čtvrtek, 6. 10., 20:00 v černošickém Club Kině

Slávek Janoušek s kapelou / neděle, 30. 10 ., 20:00 
v černošickém Club Kině

Eniesa s kapelou / křest nového CD – 12. / 13. 10. - 
středa / čtvrtek v černošickém Club Kině

The Cinelli Brothers / Blues from London - 24. 10. - pondělí v černošickém Club Kině
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Prodej slepiček
Červený Hrádek prodává slepičky typu  

Tetra hnědá, Dominant všechny barvy, 
Green Shell – typu Araukana  

a Dark Shell – typu Maranska.
Stáří 16 – 20 týdnů, cena 220 – 269 Kč/ks

Prodej: 14. 10.  a  4. 11. 2022
v Dobřichovicích u městského úřadu  

od 14.20 hod.
Výkup králičích kožek – cena dle poptávky.

Info: Po – Pá 9.00 – 16.00 hod.
na tel. 601 576 270, 728 605 840

www.drubezcervenyhradek.cz
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Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba dispečink – 155

Záchranná služba Řevnice, doprava 
nemocných, lékařská pohotovost 
25772 −1777, 602−237−037

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie Řevnice – 775 718 588

Hasiči Řevnice tísňové volání – 150

Hasiči Dobřichovice – 150

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203 
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111

Infocentrum Dobřichovice 
778 772 498

sobota 1. a 15. října od 8 do 12 hodin

DOBŘICHOVICKÉ
FarmáŘsKÉ trHy 

před zámkem

www.dobrichovicketrhy.cz

certech (Halleyova kometa, Náš dům, Škoda 
1000MB, Rozhovor s  nádražákem, Pochodové 
cvičení, Imaginární hospoda nebo Spoko-
jená společnost) a  jež doplňuje novinkami ze 
současného repertoáru. Ve známost vešel ve 
dvojici s  Lubošem Vondrákem na Portě v  Plzni, 
kde získali Porty v letech 1984 a 1985. Poté např. 
spolupracoval a  dodnes občasně spolupracuje 
se svými kolegy Jaroslavem Samsonem Lenkem 
a  Vlastou Redlem, s  nimiž natočil 3 společné 
projekty a vydal 3 díly knihy My tři a já. Se svým 
programem absolvovali i turné po USA, Austrálii 
a Novém Zélandu, či později koncerty v Bruselu 
a Luxemburgu. Vydal 12 alb, z nichž 4 byly určeny 
dětem. Aktuální je CD Tohle je vzkaz. Čerstvě 
pokřtěno je však CD Učitel ŽÁČKOVI/ŽÁČEK 
učiteli. Napsali o  Slávkovi „ .. Janoušek není kry-

lovský prorok ani nohavicovský poutník. Na tvrdém 
podloží témat o  zrodu, přátelství, času a  zmaru 
nechává vykreslovat piruety přímých řečí své nádra-
žáky, kluky, sousedy, ba i  mumie kapucínů. Jeho 
rytmizované melodie jednou letí jak s  Gilbertem 
Bécaudem o závod, jindy se zvolna otáčejí s vlám-
skou trpkostí Jacquese Brela. Nejsou to písničky na 
jednosezónní použití ani omrzení. ..“ Jiří Černý. Pro 
pódiové hraní se v současnosti ustálila tato čtve-
řice muzikantů Slávek Janoušek kytara zpěv, kyta-
rista Luboš Vondrák, jeho syn Honza Vondrák na 
kontrabas a  Láďa Zítka na foukací harmoniku 
a perkuse. Srdečně Vás zveme v neděli 30.10 od 
20.00 do černošického Club Kina. Vstupné v před-
prodeji na www.smsticket.cz za 200 Kč na místě 
pak za 250 Kč.

Pavel Blaženín


